

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[View this email in your browser](#)

THE BRIDGE



Sustainable
Finance
Geneva

WHERE FINANCE MEETS IMPACT/ OÙ LA FINANCE RENCONTRE L'IMPACT

NEWSLETTER - August 2024/Août 2024

(La version française suit la version anglaise)

Dear Community,

Welcome back! We hope you had a wonderful summer and are soaking up the last days of beach weather before we enter autumn.

At SFG, we used the slower summer months to prepare our fall programme, advance our content-driven work on key impact themes including peace and nature, and to reflect on our core values. “What prompted an internal reflection in the middle of summer?” you may ask. Well, it seems that these days there is lot of negative noise when it comes to sustainable finance, whether it be Climate Action 100+ member exits or ESG asset outflows. In times like these, it is easy to question ourselves and our work. However, if there is one thing we have learned by being an organization dedicated to this topic since 2008, it is that doubling down on core values is the most important during challenging times. Anyone can be a champion for a topic when it is popular, but those who continue pushing even when there is backlash are the ones who will truly make change and reap the benefits in the future.

So, in this month’s newsletter we have featured pieces that are aligned with our values of sustainability, community and positive impact. In particular, we encourage you to read our Interview of the Month, which features a network of financial institutions who have built a strong alliance around common values, and to attend our upcoming members-only Roundtable on building a sustainability strategy that is holistic, future-oriented, and goes beyond regulatory compliance.

Happy reading!

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Managing Director

Interview of the Month: Global Alliance for Banking on Values



"Banks are not just neutral intermediaries, even though they might like to think they are. Every decision a bank makes has an impact on society, the environment, and all the stakeholders involved."

This month, we had the pleasure of speaking with Martin Rohner, the Executive Director at the Global Alliance for Banking on Values. Founded by a small group of leading banks in sustainable finance around 15 years ago, the Global Alliance for Banking on Values has more than 70 member banks today united by sustainable values across the Global North and the South. Martin provides a compelling alternative vision for values-driven banking through the promotion of banking that serves the people and the planet, by challenging conventional banks to make social impact and equity central to their operations. [To the interview](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● What's Happening at SFG?

// SFG Members-Only Roundtable: Sustainability Strategy

Tuesday, September 24, 2024 | 12:00-14:00 | Maison Rousseau et Littérature

Our next members-only roundtable will be an opportunity for participants to discuss how to implement coherent institutional sustainability strategies that is forward-looking, aligns with business, and that brings value to all stakeholders (staff, clients, Board) - moving beyond compliance. Not yet a member? [Sign up](#) to receive exclusive benefits and access to SFG events.

// Save the Date: Autumn Meet & Connect

Wednesday, October 2, 2024 | 18:00-20:00

Mark your calendars for our next networking event at SFG. More details will come soon.

// Our New Resource Tool

Our new [Resources page](#) makes it easy to find all the latest sustainable finance content we've curated. You can now browse through our growing library of podcasts, reports, and other resources to stay up-to-date on the trends and developments in sustainable finance and related fields on our website.

// New SFG Members

We are thrilled to welcome our new [institutional partners](#) - [Impact Eco Group](#) and [Peaceinvest](#)



● For your Radar

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

// Institute for Human Rights and Business Panel Event: Responsible Business in Uncertain Times

Wednesday, October 9th, 2024 | 9:00-17:00 | ICRC Geneva

In uncertain times of heightened conflict, how can business act responsibly and strengthen action to respect human rights laws and norms? This will be the question tackled at the panel event organised by the IHRB, which will feature discussions focused on laws and frameworks that can help businesses address conflict-related dilemmas, specifically targeting commodities, technology and finance sectors. The panel will include Dominique Habegger, member of the SFG CSS.

[Register your interest here.](#)

// Swiss Impact Forum

Thursday, November 14th, 2024 | 13:30-19:00 | Bern

Organized by B Lab, the Swiss Impact Forum is an annual forum dedicated to the themes of renewable economy and systemic change. The event will bring together the Swiss sustainable finance ecosystem, including experts and organizations key to the development of a fair, inclusive and regenerative economy. [Register here](#)

// Giving Women Conference: "Women at the Frontline of Climate Action and Innovation"

Thursday, October 3rd, 2024 | 13:00-19:00 | Geneva & Online

Join Giving Women on October 3rd, as the women most affected by the climate crisis and environmental devastation lead the conversation and the action towards climate action and innovation. Engage in a powerful dialogue with women on the frontlines, NGOs, activists, and leaders as we uncover existing solutions and chart a path forward for a more sustainable future. Our Managing Director, Kali Taylor, will be moderating the keynote panel at this event. [Learn more and register here](#)

JOBS

// Catalytic Finance Foundation is Hiring: Project Pipeline Manager

Catalytic's mission is to accelerate the design and deployment of catalytic finance solutions for sustainable infrastructure. They are seeking a Project Pipeline Manager

[Subscribe](#)[Past Issues](#)[here](#)

SURVEYS

// Survey on Sustainable Finance and Human Rights

We invite our members to participate in a study on the role of human rights in the financial industry, conducted by the University of Geneva's Center for Business and Human Rights (GCBHR) and commissioned by Luxembourg for Finance (LFF). The goal of the study is to understand how financial institutions in Europe integrate human rights into their activities and how this approach evolved over the last years. The study is part of a longitudinal study, 2024 is the third edition following reports in 2020 and 2022. The target respondents are senior executives working at financial institutions. We invite members of the SFG network who work in banking, asset management, or insurance companies to complete the survey [here](#)

● **Sustainable Finance News**

// Adair Turner: 'I still think we have a chance of limiting global warming to well below 2C'

In a revealing new interview, renowned economist Adair Turner offers a nuanced take on the fight against climate change. Turner believes we still have a chance of limiting global warming to well under 2°C. But he warns that every additional 0.1°C of warming above 1.5°C is a life-or-death sentence for millions. How can we overcome the political hurdles and unlock humanity's technological potential to address this existential threat? Turner's insights offer a sobering yet hopeful perspective in our battle against climate change. [Financial Times](#)

// UNEP FI, PRI and Climate Bonds Initiative join forces to support taxonomy efforts around the world

The United Nations Environment Programme Finance Initiative, Climate Bonds Initiative, and the Principles for Responsible Investment have announced a collaboration to support the global development and implementation of sustainable

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

resource center to assist taxonomy developers and users. [UNEP Financial Initiative](#)

// World Bank breaks record with \$225 million bond tied to carbon removals from Amazon reforestation

The World Bank has priced a \$225 million bond, with returns to investors linked to the generation of carbon removal units from reforestation projects in Brazil's Amazon rainforest. This is the first bond to tie financial returns to carbon removal, rather than just avoided emissions. Experts highlight the innovative combination of high financial return potential and measurable positive impact. [ESG Today](#)

Version française

Chère Communauté,

Bienvenue à tous ! Nous espérons que vous avez passé un bel été et que vous profitez des derniers rayons de soleil estivaux avant l'arrivée de l'automne.

Chez SFG, nous avons mis à profit les mois d'été plus calmes à la préparation de notre programme d'automne, mais aussi à faire avancer notre travail autour du contenu de nos thèmes d'impact clés tels que la paix et la nature, et réfléchir à nos valeurs fondamentales. "Qu'a-t-il motivé une réflexion interne au milieu de l'été?" vous demandez vous peut-être.

Eh bien, il semble que ces jours-ci il y ait beaucoup de bruit négatif en ce qui concerne la finance durable, qu'il s'agisse des sorties des membres de Climate Action 100+, ou encore des sorties d'actifs ESG. Dans ces moments-là, il est facile de se remettre en question et de remettre notre travail en question. Cependant, s'il y a une chose que nous avons apprise en tant qu'organisation dédiée à ce sujet depuis 2008, c'est qu'il est primordial de redoubler sur nos valeurs fondamentales en ces temps difficiles. N'importe qui peut se faire champion d'un sujet lorsque ce dernier est populaire, mais ceux qui continuent à le défendre même face aux réactions négatives sont ceux qui feront véritablement évoluer les choses et en récolteront les fruits à l'avenir.

Dans la lettre d'information de ce mois-ci, nous avons donc inclus des articles qui correspondent à nos valeurs de durabilité, de communauté et d'impact positif. En

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

communes, et à participer à notre prochaine table ronde réservée aux membres, qui portera sur l'élaboration d'une stratégie de durabilité holistique, orientée vers l'avenir et allant au-delà de la conformité réglementaire.

Bonne lecture !

Meilleures salutations,
Kali Taylor
Directrice

Interview du Mois: Global Alliance for Banking on Values



« Les banques ne sont pas de simples intermédiaires neutres, même si elles aimeraient le penser. Chaque décision prise par une banque a un impact sur la société, l'environnement et tous les acteurs concernées. »

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

de la Global Alliance for Banking on Values. Fondée il y a une quinzaine d'années par un petit groupe de banques leaders dans le domaine de la finance durable, la Global Alliance for Banking on Values compte aujourd'hui plus de 70 banques membres unies par les valeurs de la banque durable dans le Nord et le Sud. Martin propose une vision pionnière alternative de la banque axée sur l'intégrité et la résilience en promouvant une finance au service des personnes et de la planète, en incitant les banques conventionnelles à placer l'impact social et l'équité au cœur de leurs opérations. [Cliquez-ici pour lire l'entretien](#)

● Quoi de neuf à SFG?

// Table ronde réservée aux membres SFG : Stratégie de développement durable Mardi, 24 Septembre, 2024 | 12:00-14:00 | Maison Rousseau et Littérature

Notre prochaine table ronde réservée aux membres SFG sera l'occasion pour les participants de discuter comment mettre en œuvre des stratégies institutionnelles cohérentes en matière de développement durable, qui soient à la fois tournées vers l'avenir, alignées sur les activités d'entreprise, et qui apporte une valeur ajoutée à tous les acteurs concernés (personnel, clients, conseil d'administration) - pour pouvoir aller au-delà de la conformité réglementaire. Vous n'êtes pas encore membre ? [Inscrivez-vous](#) pour bénéficier d'avantages exclusifs et d'un accès aux événements de la SFG.

// Autumn Meet & Connect

Mercredi, 2 Octobre, 2024 | 18:00-20:00

Marquez vos agendas et rejoignez SFG pour notre rencontre d'automne. De plus amples informations vous seront communiquées prochainement.

// Notre nouvel outil de recherche de ressources

Notre nouvelle catégorie '[Ressources](#)' permet de trouver facilement tous les contenus que nous avons sélectionné sur la finance durable. Vous pouvez désormais parcourir notre bibliothèque grandissante de podcasts, de rapports et d'autres ressources pour rester informé des tendances et des développements dans le domaine de la finance durable sur notre site web.

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

Nous sommes ravis d'accueillir nos nouveaux [partenaires institutionnels](#) - [Impact Eco Group](#) et [Peaceinvest](#)



● Bon à savoir

ÉVÈNEMENTS

// Institut des Droits de l'Homme et du Business (IHRB) Panel d'Experts

Mercredi, 9 Octobre, 2024 | 9:00-17:00 | CICR Genève

En périodes incertaines où les conflits s'intensifient, comment les entreprises peuvent-elles agir de manière responsable et renforcer leur action en faveur du respect des lois et des normes en matière de droits de l'homme ? Telle sera la question abordée lors du panel d'experts organisé par l'IHRB, qui proposera des discussions sur les lois et les cadres susceptibles d'aider les entreprises à résoudre les dilemmes liés aux conflits, en ciblant plus particulièrement les secteurs des matières premières, de la technologie et de la finance. Dominique Habegger, membre du CSS SFG, sera présent parmi les panélistes. [Inscrivez-vous ici](#)

// Swiss Impact Forum

Jeudi, 14 Novembre 2024 | 13:30-19:00 | Berne

Organisé par B Lab, Le Swiss Impact Forum est un forum annuel consacré aux thèmes de l'économie renouvelable et du changement systémique. L'évènement rassemblera l'écosystème suisse de la finance durable, dont des experts et des organisations clés dans le développement d'une économie équitable, inclusive et régénératrice. [Inscrivez-vous ici](#)

[Subscribe](#)[Past Issues](#)**Jeudi, 3 Octobre, 2024 | 13:00-19:00 | Genève & En ligne**

Rejoignez Giving Women le 3 octobre, alors que les femmes les plus touchées par la crise climatique et la dévastation de l'environnement mènent la conversation et l'action en faveur de l'action climatique et de l'innovation. Engagez un dialogue puissant avec des femmes en première ligne, des ONG, des activistes et des leaders pour découvrir les solutions existantes et tracer la voie d'un avenir plus durable.

Notre directrice, Kali Taylor, sera la modératrice de la table ronde de cet événement. [En savoir plus et s'inscrire](#)

POSTES DE TRAVAIL / MANDATS**// La Fondation Catalytic Finance recrute : Gestionnaire du pipeline de projets**

La mission de Catalytic est d'accélérer la conception et le déploiement de solutions de financement catalytique pour les infrastructures durables. Catalytic recherche un Project Pipeline Manager pour son programme existant, la Subnational Climate Finance Initiative (SCF).

Date limite de candidature : 6 septembre 2024. [Pour en savoir plus et postuler ici](#)

ENQUÊTES**// Enquête sur la Finance Durable et les Droits de l'Homme**

Nous invitons nos membres à participer à une étude sur le rôle des droits de l'Homme dans l'industrie financière, menée par le Centre pour les entreprises et les droits de l'homme de l'Université de Genève (GCBHR) et commandée par Luxembourg for Finance (LFF). L'objectif de l'étude est de comprendre comment les institutions financières en Europe intègrent les droits de l'Homme dans leurs activités et comment cette approche a évolué au cours des dernières années. L'étude fait partie d'une étude longitudinale, 2024 étant la troisième édition après les rapports de 2020 et 2022. Les personnes interrogées sont des cadres supérieurs travaillant dans des institutions financières.

Nous invitons donc les membres du réseau SFG travaillant dans la banque, la

[Subscribe](#)[Past Issues](#)

● Nouvelles sur la Finance Durable

// Lutte contre l'écoblanchiment: le Conseil fédéral fait marche arrière

En décembre 2022, le Conseil fédéral suisse a exprimé sa volonté de lutter contre le greenwashing dans le secteur financier. Le 19 juin dernier, le Conseil fédéral a choisi de s'en remettre à l'autorégulation proposée par l'Association Suisse des Banquiers, l'Asset Management Association Switzerland et l'Association Suisse des Assurances. Le projet de réglementation étatique a donc été abandonné. La FINMA relève des risques de voir les clients trompés sur les propriétés durables des produits financiers. [Bilan](#)

// Comment des fonds "verts" financent les plus gros pollueurs de la planète

87 milliards de dollars de fonds dits "durables" ont été investis dans les 25 entreprises les plus émettrices de CO2 dans 8 secteurs clés. Le secteur pétrolier et gazier arrive en tête avec 33 milliards investis. Même des entreprises très polluantes et certaines banques suisses ont reçu des investissements conséquents de la part de ces fonds soi-disant "verts" - remettant en question l'efficacité de la réglementation européenne contre le greenwashing. [RTS](#)



Subscribe

Past Issues

Have a good day and keep an eye out for our **next newsletter on October 5th 2023**.

Want to change how you receive these emails?

You can [update your preferences](#) or [unsubscribe from this list](#).